
Zápis ze schůze POV ČSV Znojmo,  

která se konala v úterý 12.11.2024 v 16.00 hod v kanceláři ve Znojmě 

Přítomni: Kauer, Antl, Příkazský, Illek, Chmelík, Pavelková, Texl 

 

Program:   

 

1) Vyšetření včelstev na MVP  a HVP – potvrzená území 

2) Dotace 1.D x CIS x IZR 

3) K členským příspěvkům ČSV, termíny 

4) Příprava schůze VOO ČSV Znojmo (28. listopad 2024) 

5) Inventury majetku OO a majetku zapůjčeného 

6) Kompenzace nákladů členům POO za rok 2024 

7) Různé – KKV, zdravotní stav včelstev, podzimní ošetření včelstev 

8) Diskuze, závěr 

 

Ad1) Vzorky měli na vyšetření moru včelího plodu se v letošní zimě týkají plošně ZO Dyjákovice, ZO Hrušovany 

nad Jevišovkou, ZO Znojmo, ZO Šumná, ZO Vranov nad Dyjí  a  budou směrovány do laboratoře Agro-la 

Jindřichův Hradec, která zvítězila ve výběrovém řízení na grant Jihomoravského kraje. V případě převisu volných 

vzorků bude tato kapacita nabídnuta ostatním spolkům v okrese. Jmenované ZO nahlásí do 25.11.2024 Petru 

Příkazskému (mobil 702 125 354) požadavek na závazný počet vzorků – tubusů.  Jeden směsný vzorek měli 

z každého stanoviště o maximálním počtu 25 včelstev, jinak rozdělit na dva vzorky. Snahou by mělo být získat 

vzorek měli ze všech stanovišť, včetně registrovaných včelařů i nečlenů ČSV. Jedině plošné vyšetření má 

dostatečnou vypovídací hodnotu. Protože vlastní vyšetření měli proběhne až začátkem příštího roku, bude možné 

protokol využít pro přesuny včelstev či při prodeji matek po celý rok 2025. Celá metodika odběru vzorků, vytvoření 

požadavku v CISu a odeslání vzorků do laboratoře bude spolkům rozeslána a uveřejněna na stránkách 

www.vcelari-znojmo.cz.  

Vyšetření na hnilobu včelího plodu bude mít charakter pilotního projektu, za náš okres se jedná pouze o 20 

vzorků, což bude řešeno s konkrétními včelaři. 

Ad2) K 31.10.2024 provedly všechny naše spolky hromadný požadavek o dotaci 1.D přes CIS. Celková částka 

dotace na letošní rok činí 37 tisíc Kč. Finanční prostředky pro výplatu dotace 1. D lze očekávat ke konci roku 

2024, po provedení adresné kontroly SZIFem. 

Ad3) Aktuálně probíhá úhrada členských příspěvků ČSV na rok 2025. Doporučujeme vést členy ZO k úhradě na 

účet  ZO bankovním převodem. V termínu mezi 15.11. a 30.11.2024 musí jednotlivé ZO provést v CISu 

sumarizaci příspěvků a nejpozději 30.11.2024 provést hromadnou úhradu na svaz. Pokud se někdo z členů ČSV 

rozhodne ukončit členství ve svazu, může tak učinit právě tím, že již členské příspěvky na rok 2025 neuhradí. 

Ad4) Ve čtvrtek 28.listopadu 2024 proběhne v kanceláři ve Znojmě členská schůze Výboru okresní organizace 

ČSV Znojmo, již se zúčastní zástupci všech ZO našeho okresu. Program bude následující: 

1) Zahájení, prezence, kontrola usnesení z výroční schůze  20.3.2024, zhodnocení    

     komunikace a  činnosti POV v uplynulém období  

2) Ošetření včelstev proti varroáze, objednávání léčiva přes CIS, termíny, náklady a úhrada   

     na účet OO   

3) Členské příspěvky, výše, členění, příjem ZO, OO 

4) Dotace 1.D   

5) Krajský grant  na monitoring MVP a HVP, dotace JMK na rok 2025  

6) Informace z jednání republikového výboru ČSV dne 23.11.2024 

7) Zhodnocení finanční situace okresní organizace, příspěvek ZO na činnost OO  

8) Diskuse (evropské dotace, inventura majetku, změna veterinárního zákona, svépomocný fond ČSV, vyšetření  

    včelstev na varroázu leden 2025, četnost úhynů včelstev) 

9) Usnesení a závěr 

Ad5) Jana Pavelková a Lubomír Chmelík připraví podklady pro provedení inventury majetku vlastněného a 

zapůjčeného. 

http://www.vcelari-znojmo.cz/


Ad 6) Ve věci kompenzace nákladů členům POO za rok 2024 jsme se rozhodli opustit režim dohod o provedení 

práce, který po provedených legislativních úpravách je podstatně složitější a našim potřebám nevyhovuje. 

Navrhujeme proto nakoupit drobné včelařské pomůcky popř. zařízení do výše 3000 Kč/osobu a svěřit je do péče 

konkrétním včelařům. Záležitost bude projednána na schůzi VOO. 

Ad7) Včelaři z jednotlivých ZO hlásí zvýšený výskyt úhynů včelstev v průběhu podzimu 2024. I proto bude velice 

důležité provést řádně veškerá protivaroázní opatření, která přicházejí v tento čas v úvahu.  

Ad 8) V prosinci 2025 se uskuteční XII. sjezd ČSV v Praze, tomu budou předcházet výroční schůze ZO, které 

budou navíc volební. Obdobně i Okresní organizace bude volit nové vedení. Je proto užitečné zamyslet se nad 

dosavadní činností v jednotlivých spolcích, zda výbory obstály a pokusit se přizvat k činnosti schopné a ochotné 

členy. Setrvačnost by neměla být jediná síla, která drží spolky potažmo svaz při životě. Podmínkou změny je i 

vzdělaný včelař, což předpokládá nabídnout členům různé vzdělávací akce a přimět je k účasti na nich. 

 

                                                                                                           Zapsal František Texl      

 

 


